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SOBERE MAAR ’RAKE’ HERDENKING FLORARAMP 1999 IN BOMENTUIN

’Streep hun naam niet door’
BOVENKARSPEL – In de Bomentuin in Bovenkarspel stonden vrijdagmiddag 22 februari 
2008 tientallen mensen stil bij de gevolgen die alle mensen in Nederland kunnen onder-
vinden als zij - of hun partner/familielid - een besmetting met Legionella hebben 
opgelopen, waar ook ter wereld. 

Aanleiding was het feit dat 
het dit voorjaar precies 
negen jaar geleden is dat 
zich in Bovenkarspel tij-
dens de Westfriese Flora de 
grootste Legionellaramp  
ter wereld voordeed.  
De Bomentuin aan de 
Spoorsingel in Bovenkarspel 
is de nationale herdenkings- 
plaats voor Legionella-
slachtoffers.
Voorzitter Fred Bertrand van 
Stichting Veteranenziekte 
wees in zijn toespraak op 
de vaak ingrijpende en 
langdurige effecten die een 
besmetting met Legionella 
teweeg kan brengen. 
Hij herdacht alle mensen 

die het afgelopen jaar aan 
de Veteranenziekte zijn 
overleden. In het bijzonder 
noemde hij de namen van 
degenen die de afgelopen 
maanden zijn gestorven 
en wier overlijden bekend 
is geraakt bij de stichting: 
Wim Reus uit Hoogkarspel, 
Cees Bakker uit Volendam 
en Kitty Winterink uit Koog 
aan de Zaan. Kitty (37) stierf 
maandag 18 februari; zij 
werd op vrijdag 22 februari 
in Purmerend gecremeerd, 
precies op het moment dat 
in Bovenkarspel de jaarlijk-
se herdenking van Legionel-
la-slachtoffers plaatshad.
Stichting Veteranenziekte 

maakte bekend dat vanaf 
2009 de jaarlijkse herden-
king steeds plaats zal heb-
ben op 12 maart. Vrijdag 
12 maart 1999 was - nu 
negen jaar geleden - de 
datum dat via de nationale 
media het Nederlandse volk 
voor het eerst op de hoogte 
werd gebracht van de grote 
besmetting in Bovenkarspel.

Noem hun Naam

Streep hun naam niet door,
al zijn zij tot stof vergaan.
Streep hun naam niet door
alsof zij nooit hebben bestaan.
‘t Liefste dat ik heb bezeten,
‘t middelpunt van mijn bestaan,
vraag mij niet dat te vergeten
en gewoon weer door te gaan.
Want ik wil wel verder leven,
maar ik weet niet hoe dat moet.

‘k Hoor bij hen die achterbleven,
overleven vergt veel moed.
Streep daarom hun naam niet door.
Noem hun naam en laat me weten
dat ook jij niet zult vergeten. 
Zo alleen kan ik verder gaan.

Promotie van Jeroen den Boer:
langjarige studie Veteranenziekte

De aula stroomde vol met 
enkele honderden genodig-
den en belangstellenden;  
ze is ondergebracht in de 
Oude Lutherse Kerk op de 
hoek van de Singel en het 
Spui. De prachtige kerk 

zorgde voor een schit-
terende ambiance. Het 
proefschrift van Jeroen den 
Boer is het resultaat van een 
nauwe samenwerking tus-
sen de GGD Kennemerland 
en het Streeklaboratorium 

Kennemerland in de afge-
lopen twaalf jaar. 
Ed IJzerman was verant-
woordelijk voor de inbreng 
van het Streeklaboratorium. 
Wat in 1996 begon als een 
melding van één patiënt 
die in Haarlem een sauna 
bezocht had, is inmiddels 
uitgemond in een structureel 
Legionella bestrijdingpro-
gramma (BEL) bij het RIVM. 

AMSTERDAM – Op 5 maart 2008 verdedigde Jeroen 
den Boer zijn proefschrift 'Legionnaires'  disease in the 
Netherlands, 1998-2006'  met succes in de aula van de 
Universiteit van Amsterdam.

In de tussentijd is een dertig-
tal (internationale) publica-
ties over het onderwerp 
Legionella verschenen. 
Met een nog te verschijnen 
publicatie over zes Neder-
landse sauna’s die in twee 
maanden tijd met veertien 
patiënten werden geasso-
cieerd is de cirkel rond. 

(lees verder op pagina 5)

Voorzitter Bertrand droeg 
ter nagedachtenis aan allen 
het volgende gedicht voor:
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ERVARINGSVERHALEN VAN MENSEN DIE – WAAR OOK – LEGIONELLA 
HEBBEN OPGELOPEN

‘Snel moe, vage hoofdpijn, 
spierpijn, geheugenverlies’
ZUTPHEN – Bij Stichting Veteranenziekte komen met regel-
maat berichten binnen van mensen die NU, waar ook ter 
wereld (in Nederland of daarbuiten) Legionella oplopen.

Hun ervaringsverhalen zijn 
vaak schrijnend maar ook 
herkenbaar voor mensen die 
al eerder met een besmetting 
in aanraking kwamen. In 
deze Nieuwsbrief ’zomaar’ 
een greep uit enkele reacties. 
Om privacy-redenen ver-
melden we alleen voornaam 
en leeftijd van de mensen 
die getroffen zijn door een 
besmetting met Legionella.

Marten (41): Tweede week 
augustus 2007 ziek gewor-
den na terugkeer vakantie in 
Italië/Zwitserland. Op 
13 augustus opname via 
spoedeisende hulp met 
onder meer nieruitval, uit-
droging etc. (volgens inter-
nist op het nippertje maar 
nog wel te helpen). Vervol-
gens acht dagen in zieken-
huis, daarna naar huis. Een 
week later weer via spoed-
eisende hulp opgenomen 
in bijna dezelfde conditie 
(apotheek had ’een foutje’ 
gemaakt met de medicatie.) 
Ruim 20 kilo afgevallen, 
problemen met geheugen, 
concentratie, hoofdpijn, 
spier- en gewrichtspijn, 
extreem vermoeid. 
In oktober 2007 weer halve 
dagen gaan werken, te snel 
op willen bouwen. Werk 
nog steeds halve dagen, 
snel moe, nog steeds vage 
hoofdpijn, geheugen en 
concentratie nog niet beter. 

Er volgt binnenkort (mei) 
een neuro-psychologisch 
onderzoek met MRI en 
EEG (eventueel afname van 
hersenvocht) om vast te 
stellen of er schade aan de 
hersenen is ontstaan. Ga 
binnenkort via de werkgever 
een hulpverleningstraject 
in, want heb te kampen met 
frustraties. Ik ken mezelf 
niet meer terug, verwarde 
gevoelens, sombere en  
negatieve gevoelens, twij-
fels, terwijl ik altijd een 
door- en aanpakker ben 
geweest, met zware leiding-
gevende functies. Voel me 
regelmatig een bejaarde 
(ben 41) en merk ook dat de 
omgeving (privé en werk) er 
helemaal niets van begrijpt. 
Niet alleen toon ik door 
mijn postuur niet snel ziek, 
ik kan ook geen littekens 
laten zien. Als je kanker 
hebt weet iedereen dat dat 
ernstig is, maar Legionella is 
voor velen een ver van hun 
bed show (logisch, dat was 
het voor mij ook, tot augus-
tus 2007). Herstel is dus de 
eerste periode vlot verlopen, 
ondanks de toestand waarin 
ik werd opgenomen, vol-
gens de internist had ik het 
gestel van een beer, hij had 
nog nooit iemand gezien 
die in zo’n staat binnen-
kwam en die al na twee 
dagen weer zelf stond te 
douchen. 

De intensive care heb ik 
nooit gezien, ben met 
antibiotica en verder op 
eigen kracht de bacterie te 
boven gekomen. Fase twee 
van het herstel verloopt 
dus traag, maar misschien 
hoort dat wel zo? In ieder 
geval werd ik er al wel voor 
gewaarschuwd, dat mensen 
die ’het zelf doen’, zonder 
weken IC etc. hun eigen 
reserves compleet uitputten 
en dus een terugval/lang-
zamer herstel kunnen ver-
wachten.”

Alternatief
Henk reageerde in februari 
op de website van onze 
stichting (www.legionella 
ziekte.nl):  
 
”In januari jl. heb ik op 
de website van Stichting 
Veteranenziekte gevraagd 
wie er tips had om van mijn 
vermoeidheid, spierpijn en 
gewrichtspijn af te komen. 
Deze vraag werd over het 
algemeen beantwoord met 
de opmerking: “kan nog 
jaren duren, wen er maar 
aan en wacht je tijd maar 
af”. Ook mijn huisarts ver-
telde mij dat ik mogelijk 
nooit meer de oude zou 
worden. Hier heb ik mij niet 
bij neergelegd en ik ben het 
alternatieve circuit inge-
gaan. Begonnen met acu-
punctuur, als gevolg hiervan 
werd mijn humeur binnen 
een paar dagen een stuk 
beter. Ik was namelijk niet 
te genieten, zowel thuis 

niet als op mijn werk. 
Na een paar behandelin-
gen werd de vermoeidheid 
minder en ook de spier- 
en gewrichtspijn. Via de 
dame die mij behandelt 
ben ik ook bij een natuur-
arts geweest. Via dieet en 
homeopathische middelen 
wordt geprobeerd om de 
diverse afvalstoffen die nog 
in mijn darmen zitten, te 
verwijderen. Ik heb hier 
persoonlijk veel baat bij met 
als gevolg dat ik vanavond 
mijn eerste voetbaltraining 
weer heb gevolgd en ook 
weer 30 minuten kan hard-
lopen. Dus bij mij heeft 
dit ontzettend geholpen. 
Controleer wel eerst de 
voorwaarden van je zorg-
verzekeraar. Goedkoop is 
het namelijk niet.”

Contact
Jan mailde naar de stichting, 
na een oproep op de site:
“Vanavond werd ik gebeld 
door Frank, lid van de 
Klankbordgroep van 
Stichting Veteranenziekte. 
Uit het gesprek is mij 
wederom gebleken hoe 
belangrijk het is dat nieuwe 
’Veteranen’ af en toe met 
mensen kunnen spreken die 
de zelfde ziekte-ervaring 
hebben. In dit geval was het 
Klankbordgroepslid iemand 
die, gelukkig, bijna geheel 
hersteld was. 
Als nieuwe patiënt merk je 
in het dagelijks leven dat 
het moeilijk is met mensen 
zonder ervaring over Legio-
nella te kunnen praten. 
Het is beter om met een 
oud-patiënt te kunnen 
praten dan met een arts. 
Indien nodig ben ik in de 
toekomst beschikbaar voor 
de stichting.”

(lees verder op pagina 5)
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dhr. E.M.H. Hirsch Ballin

CONSUMENTENBOND STUURT BRIEF AAN MINISTER HIRSCH BALLIN VAN JUSTITIE:

‘Er rust verantwoordelijkheid op 
schouders van de overheid.’
AMSTERDAM/DEN HAAG – “Het bovenstaande in ogenschouw genomen is het duidelijk 
dat er een verantwoordelijkheid rust op de overheid ten opzichte van de slachtoffers van 
de Legionella-ramp. De procedure heeft onacceptabel lang geduurd en heeft veel geld 
gekost. Er zijn onvoldoende juridische middelen voor handen om een collectieve oplos-
sing af te dwingen.”

“Tot slot heeft de overheid 
minder bijgedragen in deze 
ramp dan in vergelijkbare 
andere rampen. Voor de 
slachtoffers is het van 
belang om nu te komen tot 
afronding van deze zaak. 
Om die reden verzoeken 
wij u om een oplossing te 
forceren in deze zaak zodat 
de slachtoffers (gedeeltelijk) 
schadeloos kunnen worden 
gesteld.”

Zo besluit De Consumen-
tenbond een lijvige brief 

die zij begin februari heeft 
gestuurd aan de minis-
ter van justitie dr. E.M.H. 
Hirsch Ballin. De Consu-
mentenbond schetst daarin 
uitvoerig de langjarige 
rechtsgang vanaf 2000 tot 
25 oktober 2007. Op 
die datum bepaalde het 
Gerechtshof Amsterdam 
dat twee bubbelbadhouders 
wel maar Westfriese Flora 
en landelijke overheid niet 
aansprakelijk zijn te stellen 
voor de gevolgen van de 
Legionella-gebeurtenissen 

DEN HAAG – In een 
brief van 10 maart aan 
de directie van De Con-
sumentenbond reageert 
minister dr. E.M.H. Hirsch 
Ballin niet echt inhoude-
lijk op de brief die 
De Consumentenbond 
hem in februari stuurde.  
In algemene bewoordin-
gen vertelt de minister 
hoe hij in de toekomst 
denkt om te gaan met 
’aansprekende gevallen 
van massaschade’. 
Hij verwijst kort naar 
het Fonds Slachtoffers 
Legionella-epidemie dat 
in de jaren 2000-2001 
een regeling trof die 

’nauw aansloot bij de eer-
dere regeling voor slacht-
offers van de Bijlmerramp’. 
In zijn brief meldt Hirsch 
Ballin ook dat dat Legio-
nella-Fonds indertijd heeft 
ervaren dat de Flora-
slachtoffers een ’gevoel 
van erkenning’ ontleen-
den aan ’de van over-
heidswege snel verleende 
vergoeding’ (toen tussen 
de 4.000 - 10.000 gulden 
per persoon). De Consu-
mentenbond legt over de 
als ’teleurstellend’ ervaren 
briefwisseling 
met de minister nog nader 
politiek contact met leden 
van de Tweede Kamer.

ROTTERDAM – Het duurt 
nog even, maar voor u 
het weet is het zover: 
de (lente)Lotgenotendag 
2008 van Stichting 
Veteranenziekte komt er 
al weer aan. 
Op zaterdag 24 mei is 
het zover. Zoals het er 
nu naar uitziet gaan 
we die dag varen op De 
Merwede bij Rotterdam. 
De uitnodiging hiervoor 
per brief ontvangt u in 
de loop van april.  
Zoals u van ons gewend 

bent proberen wij 
’s morgens een goede 
gastspreker aan u te  
presenteren, waarna  
’s middags tot een uur 
of 16.00 het meer ont-
spannende deel van de 
dag volgt. Als gastspreker 
hebben we een deskundig 
revalidatie/arts op het 
oog die u tips kan geven 
hoe u beter met de soms 
ingrijpende gevolgen 
van een besmetting met 
Legionella om kunt gaan.

in het kille voorjaar van 
1999. 
De Consumentenbond 
schetst in haar brief ook de 
(financiële) afwikkeling van 
andere grote vaderlandse 
rampen zoals de Bijlmer-
ramp (1992), de Vuurwerk-
ramp in Enschede (2000), 
de Nieuwjaarsbrand in 
Volendam (2001). Zij zet 
de afwikkeling van die 
drie grote rampen af tegen 
die van de Legionellaramp 
en komt dan tot de slotsom 
dat daar veel verschil 
tussen zit, in het ’nadeel’ 
van de Legionellaramp. 

Politieke fracties in de 
Tweede Kamer hebben 
toegezegd de brief van 
De Consumentenbond in 
de vergadering van de 
commissie Justitie-zaken 
aan de orde te stellen.

Geen concrete reactie minister

Lotgenotendag: Varen over 

De Merwede



gen. Dat heeft geen effect 
meer voor de mensen die in 
het verleden Legionella heb-
ben opgelopen, maar alleen 
al de wetenschap dat vanuit 
de techniek geprobeerd 
wordt nieuwe besmettingen 
zoveel mogelijk te voor-
komen, helpt u wellicht 
toch bij uw (verdere) 
verwerking.

4

De Pers over Legionella
ZUTPHEN – In dagbladen, week- of maandbladen  
verschijnt met regelmaat een artikel over Legionella, in 
welke context dan ook. Een selectie daaruit is ook te zien 
op onze site www.legionellaziekte.nl onder het subkopje: 
actueel. In deze Nieuwsbrief een korte samenvatting van 
enkele publicaties.

’Preventie, hét antwoord op 
het risico op Legionella en 
E-coli besmettingen; Hygië-
ne-spoeling: voorkomt lang-
durige waterstagnatie en 
waarborgt waterkwaliteit.’ 
Zo luidt de kop boven 
een artikel in de VSK-
special 2008 van tijdschrift 
Geberit (installatiebranche). 
In het artikel wordt inge-
gaan op een nieuw product: 
de Geberit hygiëne-spoeling 
die (mede) het ontstaan van 
Legionella in water dat lang-

durig stilstaat voorkomt.
In het blad H20, van febru-
ari 2008 staat een verhaal 
over de Introductie op de 
VSK-beurs van het (ook al 
nieuwe) Legionella Safe 
concept. Dat is een samen-
voeging van twee bestaande 
systemen om Legionella 
te bestrijden, namelijk het 
Nederlandse LegioFree-
Water en het Zweedse TA-
Aqua+. Door die combina-
tie kan het leidingnet 
vrij blijven van Legionella 

zonder gebruik van chemi-
sche stoffen.
Het (Nederlandse) Legio-
FreeWater – ontwikkeld 
door het gelijknamige 
bedrijf van loodgieter Hans 
Korstanje uit Wijk bij Duur-
stede – heeft intussen ook 
een energie-investeringsaf-
trek in de wacht gesleept. 
Een bedrijf dat dit systeem 
aanschaft kan 44% belas-
tingvoordeel op de totale 
kosten verkrijgen. U ziet: 
Legionella krijgt, zeker ook 
in de installatiebranche, 
grote aandacht en allerlei 
mensen proberen het gevaar 
van de onzichtbare bacterie, 
ook wel de ’sluipmoorde-
naar’ genoemd, zoveel 
mogelijk tot staan te bren-
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(vervolg van pagina 2)

Als u uw ervaring(en) als 
Legionella-patiënt ook via 
de Nieuwsbrief kwijt wilt 
aan uw lotgenoten: graag 

een bericht naar secretariaat 
Stichting Veteranenziekte, 
Postbus 4015, 7200 BA  
Zutphen of: secretariaat@
legionellaziekte.nl

Eind februari hebben we u 
een acceptgirokaart voor 
een donatie voor 2008 
toegestuurd. Hoewel velen 
al wel hebben gereageerd, 
hebben toch een aantal 
donateurs hun donatie nog 
niet betaald. We vermoeden 
dat dit wellicht aan hun 
aandacht is ontsnapt.
 
Omdat we écht niet zonder 
uw donaties kunnen verzoe-
ken we degenen die 

Agenda
•  zat. 19 april 2008:  

10.00 uur: Eemnes, 
vergadering bestuur 
Stichting Veteranen-
ziekte.

•  zat. 24 mei 2008:  
10.00 uur: Rotterdam, 
21e Lotgenotendag 
Stichting Veteranen-
ziekte: Boottocht over 
Merwede; gastspreker 
vermoedelijk deskun-
dig revalidatiearts.

•  zat. 14 juni 2008:  
10.00 uur: Eemnes, 
vergadering bestuur 
Stichting Veteranen-
ziekte.

•  zat. 1 november 2008: 
 Plaats nog onbekend: 

22e Lotgenotendag 
Stichting Veteranen-
ziekte.

(vervolg van pagina 1)

Den Boer heeft de meest 
uiteenlopende aspecten van 
de Veteranenziekte intensief 
bestudeerd, waaronder de 
Legionellaramp in Boven-
karspel, maar ook talloze 
- vaak individuele - besmet-
tingen daarvoor en nadien. 

Een van zijn stellingen in 
zijn proefschrift luidt: De 
Veteranenziekte is de meest 
voorkomende longaandoe-
ning in de leeftijdsgroep 
van 35-49 jaar. De oppositie 
werd onder andere gevoerd 
door de ons wel bekende 
prof. dr. P. Speelman en 
dr. J. Prins (beiden van het 
AMC Amsterdam), prof. 
Bassart (VU Amsterdam), 
prof. Van der Meer (Univer-
siteit Twente), dr. Schelle-
kens en dr. van Steenbergen 
(RIVM).

2009: Jaar van Legionella
AMERSFOORT – Wij kunnen u er nog niet alle bijzonder-
heden van geven, maar geloof maar dat het bestuur 
van Stichting Veteranenziekte er hard aan werkt: 
2009, Jaar van Legionella.

Over een klein jaar is het 
tien jaar geleden dat zich 
in Bovenkarspel de grootste 
Legionellaramp ter wereld 
voordeed: minstens 32 
mensen stierven, honder-
den mensen werden ernstig 
ziek. In de jaren daarna 
werd bekend dat de vete-
ranenziekte overal in 
Nederland en vooral ook 
daarbuiten onbarmhartig 
toe kan slaan: honderden 
individuele mensen raakten 
in binnen- en buitenland, 
op vakantie, of ’gewoon’ 

thuis, besmet en velen van 
hen kampen anno nu nog 
altijd met ernstige gevolgen 
(zie voor enkele voorbeel-
den ook het verhaal van 
lotgenoten zelf, elders in 
deze Nieuwsbrief). 
Het bestuur van Stichting 
Veteranenziekte is al half 
2007 begonnen met de 
voorbereidingen en is daar 
nu – voorjaar 2008 – nog 
altijd naarstig mee aan de 
slag. We willen in 2009 
vier grote ’pijlers’ slaan 
die we hier nog even kort 
op een rij zetten:

• don. 12 maart 2009: 
 Herdenkingsbijeenkomst 

voor alle slachtoffers van 
Legionella; plaats: Boven-
karspel met onder ande-
ren sprekers, stille tocht 
naar Bomentuin; lunch; 
zang en cabaret?

• loop 2009: 
 Verschijning Gedenkboek 

met onder meer verhalen 
 van mensen die Legionella 

hebben gehad en van des-
kundigen op dit terrein.

• loop 2009: 
 Documentaire: 
 Leven na Legionella.
• don. 10 september 2009 

(mogelijk 17 september):  
Wetenschappelijk congres 
voor artsen, specialisten 
en ziekenhuishygiënisten.

Het bestuur wijst er met 
nadruk op dat het bezig is 
met de voorbereiding van 
deze vier pijlers. Veel hangt 
af van de praktische moge-
lijkheden, de subsidies, 
de medewerking van (gast)-
sprekers, ministeries en… 
van de factor geluk. Maar 
u kunt ervan overtuigd zijn, 
dat is al wel duidelijk, dat 
we op veel medewerking 
kunnen rekenen en dat het 
bestuur onverdroten zijn 
best doet. In de volgende 
Nieuwsbrief wellicht meer 
informatie. Heeft u opmer-
kingen, ideeën, praktische 
steun: belt of schrijft/mailt 
u ons gerust. (Adressen zie 
colofon laatste pagina).

Hebt u uw donatie 
al betaald?

nog niet hebben betaald 
dit alsnog te doen.
 
Ook voor 2008 is het 
donateurbedrag € 25,–.
Graag overmaken op  
Postbankrek.nr. 8245110.
Bij voorbaat hartelijk dank.
 

(Bea Veldhuisen, 
penningmeester)
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Fred Bertrand, voorzitter 
Stichting Veteranenziekte

Deze Nieuwsbrief is een editie van

Stichting Veteranenziekte
Opgericht in 1999 naar aanleiding van de Legionella-uitbraak op de Westfriese Flora. 
Doelstelling: Stimuleren lotgenotencontact, belangen behartiging slachtoffers, bevorderen preventieve maatregelen.

Donateurschap: e 25,– per jaar
Oplage: 750 exemplaren
Doelgroep: Donateurs, externen, artsen, GGD en media
Verschijning: Vier maal per jaar
Verspreiding: Gratis
Lay-out en druk: Drukkerij BorBo, Hoofdstraat 186, Bovenkarspel

Correspondentie bestuur Stichting Veteranenziekte:

Voorzitter: Secretariaat:
Fred Bertrand Nico Hoffer 
Tel. 0228 - 514901 Postbus 4015
)  fbertrand@planet.nl 7200 BA  Zutphen
 Tel. 0575 - 528287
 Fax  0575 - 573496
Secretaris / vice-voorzitter: )  secretariaat@legionellaziekte.nl
Gerda Käss   
Tel. 0341 - 553712 Financiën:
)  gerdakass@zonnet.nl Bea Veldhuisen
 Postbus 225
 1610 AE  Bovenkarspel
Technische zaken: Tel. 0228 - 519289
Leo Dick Bikker Fax 0228 - 350735
Tel. 0184 - 415730 )  bea@jveldhuisen.nl
)  mbikker@chello.nl Postbank: 8245110

Adres monument: november 2000
Spoorsingel te Bovenkarspel
(hoek St. Martinusstraat)

Klankbordgroep:

Hans Bakker, Nieuw-Vennep Tel. 0252 - 686582
Eric en Els v/d Dungen, Sint Michielsgestel Tel. 073 - 5514184
Hanny Kaak, Gennep Tel. 0485 - 516619 
Ria Kerkhof, Harderwijk  Tel. 0341 - 785606
Frank Leurs, Born  Tel. 046 - 4858339
Nanny Meunier, Koog aan de Zaan Tel. 075 - 6167091
Cor Mierop, Dordrecht  Tel. 078 - 6312854
Ad en Nelly van Steen, Breda Tel. 076 - 5870255

Adviseurs Stichting Veteranenziekte: 

mevr. drs. Iris van Bennekom, directeur NPCF
mevr. dr. Els Borst - Eilers, oud-minister VWS
mevr. prof. dr. Annelies van Bronswijk, hoogleraar Gezondheidstechniek
dhr. Felix Cohen, directeur Consumentenbond
dhr. dr. René Jonker, internist/longarts NVALT
dhr. prof. dr. ir. Dick van der Kooij, microbioloog KIWA
mevr. Ria Oomen - Ruijten, lid Europees Parlement, CDA
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Bij het zien van de foto hier-
naast heb ik eerst maar even 
gekeken bij ’Opsporing 
Verzocht’, maar het bleek 
toch écht de foto van mij-
zelf te zijn. Ook hier doet 
de ‘tand des tijd’ dus zijn 
werk…
Maar ja, volgens onze druk-
ker werd het nodig tijd dat 
mijn foto eens werd ver-
nieuwd. Leek ik niet meer 
op de foto die we tot nu 
toe plaatsten?

Nou, ik ben het er wel mee 
eens dat ons blad aantrek-
kelijk moet zijn voor onze 
lezers, u dus. En als ik dan 
hardop na denk, dan zou 
het misschien wel een idee 
zijn om in elke volgende 
nieuwsbrief ’een andere 
kop’ te zien. Ik ga er dan 
ook nu voor pleiten dat 

vanaf nu op de achterzijde 
van onze nieuwsbrief een 
wisselende bijdrage komt 
van Adviseurs van onze 
stichting, Klankbordgroep-
leden of bestuursleden. 
Maar misschien hebt u wel 
een beter idee over wie er 
een geschreven bijdrage 
zou moeten leveren.  
Ik heb dit nu ongeveer 
twintig keer gedaan, en 
moet oppassen om niet in 
herhalingen te vervallen.
De achterpagina zou dus 
voortaan, bijvoorbeeld, 
kunnen heten: 
‘DE KIJK VAN…’ Mailt, of 
schrijft u mij maar wie een 
bijdrage moet leveren; ik 
ga er voor zorgen dat die 
bijdrage er dan ook echt in 
komt. Ik wens velen van u 
van harte beterschap en u  
allemaal een mooie lente!

Een nieuwe voorzitter?

Wordt u ook ’Vriend van 
Stichting Veteranenziekte’? 

Zoals u in deze nieuwsbrief 
uitgebreid kunt lezen zijn 
we al geruime tijd aan het 
werk om 2009 het Jaar van 
de Legionella te maken. 
Niet zomaar volgend jaar, 

maar omdat het dan 10 jaar 
geleden is dat de uitbraak 
plaatsvond op de Westfriese 
Flora van Bovenkarspel. 
Omdat we nogal wat plan-
nen hebben zijn sponsors 
en andere extra giften van 
harte welkom. 
Wilt u ook Vriend worden 
van ’Stichting Vrienden van 
de St. Veteranenziekte’, 
neem dan contact op met 
Gerda Käss of Leo Bikker. 
Misschien wilt u wel hoofd- 
of subsponsor worden van 
ons uit te brengen boek 
of onze film. Of wilt u dat 
speciale congres wel onder-
steunen. U kunt natuurlijk 
wachten tot we u bena-
deren, maar uw spontane 
reactie stellen we uitermate 
op prijs! 

(Fred Bertrand) 




